
1 (2)

SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till finansminister Elisabeth Svantesson (M)

2023/24:638 Statliga bolags lobbyism

Statliga bolags lobbyism har tidigare ifrågasatts såväl medialt som i riksdagen. 
Det ter sig något märkligt att bolag som ägs gemensamt av alla svenskar ska 
ägna sig åt att bedriva kampanjer mot beslutsfattare. 

Bolagen ska självklart framföra synpunkter och diskutera sina framtidsutsikter 
med de politiker som är satta att medverka i förvaltningen av bolagen, men det 
är inte samma sak som lobbykampanjer i svensk offentlighet. 

Det sistnämnda är någonting som inte minst Systembolaget ägnat sig åt 
historiskt men som nu aktualiserats på nytt givet debatten om gårdsförsäljning. 
I närtid valde bolaget till exempel att på sin hemsida debattera mot 
näringsutskottets vice ordförande, Elisabeth Thand Ringqvist, i ett 
”klargörande” från bolagets vd. 

Det statliga bolaget Vattenfall har också varit tydliga medialt med vilken 
energipolitik de önskar se (för att få sina prestigeprojekt lönsamma). 

Mot denna bakgrund önskar jag fråga finansminister Elisabeth Svantesson 
följande: 

 

Hur ser ministern på återkommande lobbyism från statliga bolag, och avser 
ministern och regeringen att vidta några generella åtgärder mot detta?

………………………………………

Tobias Andersson (SD)

Från Riksdagsförvaltningen
2024-02-21
Besvaras senast
2024-02-28 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Gergö Kisch


